
Protokół 

z zebrania wiejskiego sołectwa Bagno 

 

Zebranie odbyło się w dniu 8 września 2021 r. o godz. 17 00 w lokalu świetlicy 

wiejskiej w Bagnie. 

Na ogólną liczbę 147 stałych mieszkańców sołectwa uprawnionych do głosowania w 

zebraniu udział wzięło 20 mieszkańców, a więc więcej aniżeli 1/10 stałych 

mieszkańców i zebranie odbywało się w I terminie. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

Ponadto w zebraniu udział brali: 

 

1) Wójt Gminy Tomasz Waruszewski, 

2) Sołtys - Edyta Gorzka, 

3) Pracownik Urzędu Gminy – Jacek Wolski. 

 

Porządek zebrania:  

1. Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

2. Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za 2020 rok. 

3. Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy 

4. Zapytania i wnioski.  

5. Zakończenie zebrania. 

 

 

Przebieg zebrania:  

 

Ad 1 

 

Zebranie otworzyła i prowadziła Sołtys wsi Edyta Gorzka, powitała zebranych i 

stwierdziła ważność zebrania.  

 

Przewodnicząca zebrania przedstawiła projekt porządku zebrania i zapowiedziała 

rejestrację dźwiękową zebrania, jeżeli nikt nie wnosi sprzeciwu. Wobec braku 



sprzeciw zebranych co do rejestracji Wójt Gminy zapowiedział własna rejestracje 

dźwiękową przebiegu zebrania. 

 

Nie zgłoszono dodatkowych punktów do porządku obrad. 

 

Porządek zebrania został przyjęty przez uczestniczących w zebraniu. 

 

Ad 2  

 

Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za 2020 rok stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu. Poza odczytaniem sprawozdania Pani Sołtys przekazała 

informację, że przeliczyła wydatki inwestycyjne gminy dla miejscowości Bagno i 

Jamielnik. Poruszyła problem placu zabaw, którego w Bagnie brakuje. Wskazała 

nierównomierne traktowanie miejscowości Bagno w stosunku do Jamielnika w 

przeliczeniu wydatkowanych środków własnych Gminy na 1 mieszkańca.  

Pani Sołtys przytoczyła również najistotniejsze fragmenty postanowienia z RDOŚ w 

sprawie farmy fotowoltaicznej w Bagnie. Sołtys powiedziała, że Wójt miał przekazać 

informacje co do ustaleń z Panem L., jednakże Wójt tych informacji nie przekazał i te 

informacje uzyskała bezpośrednio od Pana L. Sołtys zarzuciła, że do dziś nikt się nie 

spotkał z mieszkańcami w sprawie farmy fotowoltaicznej, żeby wyjaśnić 

mieszkańcom ewentualne skutki inwestycji w farmę. Następnie Sołtys oddała głos 

Wójtowi. 

 

Ad 3 i 4  

 

Wójt na wstępie zapowiedział, że pomimo planowanego przekazania informacji z 

bieżącej działalności Wójta zacznie od sprawy najważniejszej, która najbardziej 

porusza mieszkańców – tj. kwestii farmy fotowoltaicznej. Wójt powiedział, że Sołtys 

tak przedstawiła sprawę, jakby to gmina zabiegała o farmę i temu stanowczo 

zaprzeczył. To inwestor zainicjował i ma prawo inwestować w co chce, złożył w tym 

celu dokumenty. 

Wójt powiedział, że kwestie wpływu farmy na zdrowie ocenia RDOŚ. Opinię w tej 

sprawie wydaje również Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna. Natomiast 

gmina musi procedować wniosek inwestora. Na dziś jest opinia RDOŚ, która jest 



negatywna. Wójt musi obiektywnie rozpatrzyć sprawę administracyjną. Jednak 

inwestor może zmienić zakres wniosku. Sytuacja jest taka. Ja widziałem inwestora 

raz. Ja w spotkaniu z inwestorem uczestniczył nie będę bo albo inwestor albo 

mieszkańcy wykorzystają moje słowa przeciwko mnie. 

Mieszkaniec: My Wójta wybraliśmy i wójt powinien trzymać dobro ludzi. 

Wójt: Tak, jestem za ludźmi jako człowiek, będę bronił mieszkańców, żeby ta 

inwestycja była bezpieczna. 

Mieszkaniec: My nie chcemy tutaj getta. 

Wójt: Nikt nie zabiera Państwu prawa do protestu. 

Mieszkaniec: Na pewno będziemy protestować. 

Wójt: Jako wójt nie jestem w stanie zmusić inwestora do spotkania z mieszkańcami. 

Ale powinniśmy współpracować z Panią Sołtys.     

Mieszkaniec: Jeśli ma (inwestor) zaklepaną zgodę wójta, nas pionków nie będzie 

słuchał. 

Wójt: To jest poważne oskarżenie mojej osoby. 

Mieszkaniec: Może mnie Wójt do sądu podać. 

Wójt: Trzeba rozmawiać. Od samego początku mówiłem, że inwestycja ma być 

bezpieczna dla mieszkańców. Jedyna rzecz, która była możliwa do zrobienia przez 

gminę, to że w MPZP ma być zabudowa mieszkaniowa. Zrobiliśmy maksimum co 

można było zrobić. Więcej obszaru na działki budowlane nie mogliśmy zrobić, bo 

obowiązuje studium uwarunkowań i MPZP musi być zgodny ze studium. Nie 

mieliśmy żadnych innych możliwości na nieruchomościach, które są we władaniu 

wiadomo kogo. To, że inwestor składa wniosek nie znaczy od razu, że będzie miał 

przychylna decyzję. Na pozwolenie na budowę w ogóle nie mam wpływu – to robi 

powiat. To co ostatnio skorygował we wniosku inwestor to rozproszył farmę na 3 

działki. Optowałem za tym od początku, żeby farma była zlokalizowana minimum 200 

m od zabudowy mieszkalnej. Wysłałem zapytania do Ministerstwa Zdrowia i 

otrzymaliśmy odpowiedź, że nie ma negatywnego wpływu taka farma na zdrowie 

człowieka. 

Sołtys: Widziałam farmy w różnych miejscach w Polsce i są zlokalizowane min. 1 km 

od zabudowy. 

Wójt: Gminy są zasypywane wnioskami o farmy. A gminy mają instrumenty prawne 

tylko w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego. Było to celowe, że 

gmina wprowadziła MPZP w Bagnie, dużo terenu przeznaczono pod zabudowę 



mieszkaniową, ale nie możemy Panu L. wszystkich działek przekształcić  

w mieszkaniówkę. Nie możemy całkowicie zabronić inwestorowi inwestować. 

Bezwzględnie należy pisać do RDOŚ, który rozpatruje uwagi do tego typu wniosków. 

Jeśli wrócić do przeszłości, Bagno 10 lat temu miało zdroworozsądkowe podejście, 

nie blokowała firmy chcącej produkować folię rolniczą. Patrzę na to pozytywnie, bo 

mieszkańcy nie blokowali. 

Sołtys: Jamielnik blokuje inwestycje, a pieniądze z podatków chętnie przyjmie jak np. 

z fotowoltaiki. To jest dzielenie mieszkańców na lepszych i gorszych. 

Wójt: Możemy iść w kierunku całościowego zablokowania inwestycji, natomiast jeśli 

RDOŚ i Sanepid wyda pozytywne decyzje, Wójt nic nie będzie mógł zrobić. 

Sołtys: Wszyscy jak będą mieli panele to będą problemy z płynnością prądu. 

Wójt: Faktycznie infrastruktura energetyczna nie jest przygotowana, ale nie mamy na 

to wpływu. Czy ktoś chce dopytać o fotowoltaikę? 

Mieszkaniec: Jeśli będzie 200 m odległości to niech będzie. 

Sołtys: 200 m plus pas zieleni, ale firmę interesuje strona gdzie jest linia 

energetyczna. 

Wójt: Tak to prawda. Ale jedyne co mogliśmy zrobić, to że tylko połowa mogła być 

pod mieszkaniówkę, więcej nie mogliśmy, bo ograniczało studium. Bezwzględnie 

uważam, że musi dojść do spotkania mieszkańców z inwestorem, gdzie inwestor na 

mapie pokaże wszystko mieszkańcom i wyjaśni wszelkie wątpliwości. 

Mieszkaniec: Jeżeli chodzi o linie wysokiego napięcia? 

Wójt: Dokładnie, nic tu nie umknie. Trzeba zrobić spotkanie w Bagnie. Ja nie mogę 

powiedzieć, że wymagamy 200 m odległości, ale RDOŚ już tak. Nie mam żadnego 

interesu, żeby ta farma powstała. 

Mieszkaniec: Po co nam farma, nam potrzebny transport. 

Wójt: Transport to osobna sprawa. Chcemy, żeby inwestor pokazał swoje plany. 

Będą komisje rady itd. 

Sołtys: Przynajmniej żeby mnie Wójt informował w sprawie co się dzieje.  

Wójt: Z innych tematów: 

- sprawa ASF Bagna nie dotyczy 

- chciałbym złożyć podziękowania dla Pani Sołtys za akcję sprzątania gminy, 

zebrano gromadę śmieci 

Sołtys: w materiale video pokazano Jamielnik, Bratian, a Bagno nie. 



Wójt: To była ramówka telewizji, ogólnie dziękuję P. Sołtys za inicjowanie takich akcji 

i branie w niej udziału. 

Mieszkaniec: Jakie są kary za zaśmiecanie? 

Wójt: Niestety są małe. 

Sołtys: 500 zł – śmieszne mandaty, małe kwoty. 

Wójt: Cieszy spotkanie po 2 latach z mieszkańcami, spieszyliśmy się, bo nadchodzi 

IV fala i nie wiadomo czy w październiku będzie możliwe zebranie. Ważne, żebyśmy 

się szczepili. Punkty szczepień – bardzo fajnie to w gminie funkcjonuje. Każde 

szczepienie się liczy. Jeśli nie będziemy się szczepić zaraz będzie się szerzyła. 

Mieszkaniec: jak wygląda sytuacja? 

Wójt: Nie wygląda źle, ale należy się mocno poprawić. Jeżeli chodzi o poziom 

inwestycji nie znam sołectwa, żeby było zadowolone. W Jamielniku w ostatnich 

latach rzeczywiście była kumulacja inwestycji, ale wcześniej była długa przerwa. Nie 

mogą Państwa powiedzieć, że tu nic nie robimy. Po to zlikwidowaliśmy fundusz 

sołecki, żeby jak najwięcej zrobić z dofinansowaniem. W Polskim Ładzie będzie dużo 

środków. Mamy tylko w zakresie wodno-kanalizacyjnym dużo do zrobienia. SUW-y, 

wodociągi, sieci kanalizacyjne, pompownie strefowe. Żeby KOWR przyznał środki, 

też trzeba się postarać. To co przejęliśmy z KOWR możemy remontować z ich 

środków, tak było właśnie z kanalizacją w Bagnie. 

Sołtys: Co z tym transportem? 

Wójt: Wszystkie gminy mają z tym problem. Jest program likwidacji białych plam, ale 

dla firm transportowych. 

Mieszkaniec: Ale tu nie ma PKS. Trzeba codziennie wozić dzieci do szkoły do 

Kurzętnika. To jest chore. 

Wójt: Temat jest na tapecie. Jest rozpatrywany. Ale szczerze jest to trudny, 

kosztowny temat, a gmina może finansować transport w granicach gminy. 

Sołtys: Mam pomysł. Podpisujemy dzieci na transport do szkół. Żeby ten bus 

kursował pomiędzy kursami szkolnymi. 

Wójt: Jest to pomysł do rozważenia. Ale nie mogę nic konkretnie zapewnić, bo to 

bardzo kosztowna sprawa. Powiat miał liderować, a nie zrobił nic. Urząd Pracy był 

liderem i organizował linię a gminy dopłacały. Przez miesiąc jeździł i woził powietrze. 

Teraz Marszałek dofinansowuje linie NML-Lubawa – Iława przez Mortęgi. Różnie to 

ludzie oceniają właśnie przez tak ukierunkowana trasę. Jest problem z pokoleniem 

starczych osób i młodzieżą szkolną. 



Sołtys: Prosimy zabezpieczyć środki na plac zabaw. 

Wójt: Będziemy rozmawiać z radnymi i zapewniam, że jeśli powstanie plac nie będzie 

zbyt wiele tańszy od tego w Jamielniku. 

Mieszkaniec: Wszystkie wiatrołomy przy powiatówce są powyrywane. 

Wójt: Za drogi powiatowe nie odpowiadamy. 

Sołtys: Kiedy II tura wykaszania? 

Wójt: Już niedługo, zawsze w okolicach września zaczynamy II turę wykaszania. 

Sołtys: Na koniec przykra sprawa. Ktoś wyrwał lampę spod figurki, lampy kosztowały 

po 80 zł, ktoś zdemolował, bo raczej nie chciał ukraść. 

Mieszkaniec: Ktoś od nas musiał to być. 

Wójt: dziękuję za spotkanie. 

 

Ad 5 Na tym zebranie zakończono. 

 

Protokołował             Sołtys wsi 

 

Jacek Wolski                       Edyta Gorzka 


